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Abstract

        
Standardised x-ray films of the cervical vertebral column were produced and evaluated in 80 rheumatoid arthritis patients hospitalised between 1978 und 1983. The aim of the study was to establish a relation between radiologically confirmed changes in the cervical vertebral column in rheumatoid arthritis on the one hand, and the need for surgery on the other. Despite high prevalence of rheumatically dislocating spondyloarthritis surgery was performed in 7.5% of the cases only. In all cases it was possible to achieve marked improvement of neurological signs and symptoms and also to relieve the pain considerably. It appears appropriate to allow for a more liberal indication for surgery.


      
        
Zusammenfassung

        
Von 80 CP-Patienten, welche von 1978 bis 1983 in stationärer Behandlung waren, wurden standardisierte Röntgenbilder der HWS angefertigt und ausgewertet. Ziel der Untersuchung war die Erstellung einer Relation zwischen radiologisch nachweisbaren Veränderungen der HWS bei CP und der Notwendigkeit einer operativen Therapie. Trotz einer hohen Prävalenz von rheumatisch dislozierender Spondylarthritis wurde nur in 7,5% der Fälle eine operative Therapie durchgeführt. Die neurologische Symptomatik und die Schmerzen konnten in allen Fällen deutlich verbessert werden. Eine Erweiterung der Operationsindikation scheint zweckmäßig.
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